
 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 
Geachte lezer, 

 

Op 5 oktober 2016 barstte de discussie los over het gebruik van rubbergranulaatkorrels in 

kunstgrasvelden. Het RIVM heeft van het kabinet opdracht gekregen om dit te onderzoeken op 

gezondheidsrisico’s en later in 2017 de risico’s voor het milieu te toetsen. Wij hebben hierin 

steeds de landelijke lijn gevolgd. De raad heeft op 21-12-2022 een motie ingediend 

“Groningen gaat voor non-infill kunstgrasvelden”. Hiermee heeft het college de opdracht 

gekregen om samen met andere gemeenten, de Vereniging Sport en gemeenten (VSG) en de 

Vereniging Nederlandse gemeenten (VNG), meer druk te leggen bij de KNVB voor de 

structurele aanleg van non-infill kunstgrasvelden. Het is het ons gelukt om de eerste non-infill 

velden met mineralen op de sportvloerenlijst te krijgen! 

 

Lang proces 

Met de uitzending van Zembla op 5 oktober 2016 kreeg de wetenschappelijke discussie over 

de risico’s van spelen op kunstgrasvelden, ingestrooid met rubbergranulaat (SBR), brede 

maatschappelijke aandacht. Omdat de uitzending tot veel onrust heeft geleid, heeft minister 

Schippers toen besloten om het RIVM versneld onderzoek te laten uitvoeren naar de risico’s 

van rubbergranulaat in kunstgrasvelden. Ook sportverenigingsbestuurders hebben hun zorgen 

geuit. Het RIVM onderzoek is op 20 december 2016 verschenen en de uitkomst was dat het 

sporten op kunstgrasvelden met rubbergranulaat veilig is voor de gezondheid. Net als de 

KNVB en de VSG hebben we de richtlijnen van het RIVM gevolgd.  

 

In de commissievergadering van maart 2017 heeft u aandacht gevraagd voor een duurzame 

toepassing van de kunstgrasvelden. Er was toen nog te weinig bekend over milieuaspecten van 

de verschillende infills om te kunnen besluiten of je een duurzamere infill moet overwegen. 

De FIFA was net een onderzoek gestart naar de duurzaamheidaspecten van kunstgrasvelden. 

Er waren op dat moment drie door de NOC*NSF-KNVB/ISA toegelaten alternatieven 

(EPDM, Kurk en TPE in twee varianten) die voldeden aan de sporttechnische eisen van de 

KNVB. Uw raad heeft op 29 maart 2017 een motie aangenomen “Op naar zorgeloos 

kunstgras”, waarbij u het college opdracht heeft gegeven om te zoeken naar alternatieve 

mogelijkheden voor kunstgrasvelden. Dit hebben we nader onderzocht. 
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Eind 2017 werd in een tweede uitzending van Zembla aandacht besteed aan mogelijke 

milieurisico’s bij het gebruik van SBR rubbergranulaat in kunstgrasvelden. De vraag die 

centraal stond is in welke mate zink uit de SBR rubbergranulaat wordt geabsorbeerd door de 

onderlaag (behorende bij het kunstgrasveld). Het RIVM kreeg opdracht dit nader te 

onderzoeken. Op basis hiervan heeft u in december 2017 besloten de vervanging van de 

kunstgrasvelden in de zomer van 2018 een jaar door te schuiven. Op 3 juli 2018 kwam het 

onderzoeksrapport. De belangrijkste bevinding van het RIVM was dat er aantoonbare 

milieueffecten op de omgeving waren. Eén van de 10 velden die in dit onderzoek is 

onderzocht was een van de velden op sportpark Coendersborg waar een bodemonderzoek 

heeft plaatsgevonden met inderdaad zink in de bodem. 

 

Naar aanleiding hiervan heeft de raad op 31 oktober 2018 besloten om geen velden meer te 

vervangen met SBR-infill maar te kiezen voor een milieuvriendelijke variant TPE-infill in 

afwachting van een besluit over non-infill velden, die de voorkeur had. 

 

De druk van gemeenten op de VSG, de VNG als ook op NOC*NSF en de KNVB om non-

infill kunstgrasvelden aan te mogen leggen heeft vanaf 2018 geleid tot een pilot. Van ieder 

type non-infill veld mochten er in heel Nederland 2 pilots worden neergelegd. In de gemeente 

Groningen liggen inmiddels 4 pilot non-infill velden, te weten Kardinge (klein laagje zand), 

Hoogkerk (gekrulde vezel met zand), West End (geheel zonder infill) en in Glimmen (zand).  

 

De KNVB wilde meer onderzoek naar de beleving van de gebruikers en de sporttechnische 

kwaliteiten. Tevens moest er een apart meetinstrument gemaakt worden om dergelijke 

kunstgrasvelden goed te kunnen meten op sporttechnische kwaliteit. Dit was een langdurig 

proces waarbij er onduidelijkheid was over het tijdpad voor de uiteindelijke besluitvorming 

over non-infill kunstvelden. Jaarlijks hebben wij u meegenomen in de voortgang van de non-

infill discussie bij de voorstellen voor de vervangingsinvesteringen. 

 

Druk leggen op de KNVB 

Op 21 december 2022 heeft uw raad de motie “Groningen gaat voor non-infill 

kunstgrasvelden” aangenomen. In deze motie heeft u het college gevraagd om, waar mogelijk 

in samenspraak met andere gemeenten, er bij de KNVB op aan te dringen om met ingang van 

2023 over te gaan tot het aanleggen van enkel non-infill velden en daar ook andere partijen bij 

te betrekken zoals de VSG, de VNG en het ministerie van VWS. Sindsdien hebben we 

meerdere gesprekken gevoerd wat tot een doorbraak heeft geleid. Vanaf nu staan de eerste 

non-infill velden ingestrooid met zand op de sportvloerenlijst. Opmerking daarbij is dat dit 

vooralsnog niet geldt voor hoofdvelden. 

 

Vervolg 

Vv Glimmen heeft als laatste een non-infill veld gekregen die met zand is ingestrooid. Zij zijn 

tevreden over het kunstgrasveld. Dit kunstgrasveld staat nu op de sportvloerenlijst van de 

KNVB. Voor de andere pilotvelden met mineraal infill geldt dat deze nog nader getest en 

onderzocht moeten worden om de productstatus ‘Goedgekeurd’ te krijgen en daarmee 

eventueel toegevoegd te kunnen worden aan de sportvloerenlijst. Begin februari 2024 

evalueren VSG, KNVB en mogelijk andere stakeholders het gebruik van goedgekeurde nonfill 

en mineraal infill-systemen om na te gaan of deze systemen ook voor hoofdvelden gebruikt 

kunnen worden. Wij zullen de ontwikkelingen op de voet volgen en ons blijven inzetten voor 

non-infill velden met mineralen in Groningen. 

 

Tot slot 

Wij zijn heel blij met dit resultaat. Totdat er ook een besluit ligt voor de hoofdvelden zullen 

we deze blijven aanleggen met TPE-infill. We kunnen in ieder geval vanaf 2024 de huidige 

kunstgrasvelden, zijnde niet-hoofdvelden, vervangen door non-infill velden te beginnen met 



Volgvel 2 

 

de velden 3 en 5 op sportpark Esserberg die we in afwachting van deze uitslag, hebben 

doorgeschoven naar 2024. U bent hierover in maart 2023 per dagmail geïnformeerd.  

 

Wij vertrouwen erop u hiermee voldoende te hebben geïnformeerd. 

 

Met vriendelijke groet, 

burgemeester en wethouders van Groningen, 

 

 

 

burgemeester,     secretaris, 

Koen Schuiling    Christien Bronda 
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